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FAMILY FARM UCHYTIL  

Solárně napájená farma plná života. 

 

Identifikační údaje: 

Jméno: Pavel Uchytil 

Lokalita: Šeborov, ČR 

Velikost: 135 ha, 100 vlastní půdy 

Rok založení: samostatně od roku 2011 

Hlavní aktivity: skot, ječmen, mák, tráva na seno, maso 

Web / Facebook / Twitter: https://www.facebook.com/farmarodinyuchytilovy/  

 

Pavel Uchytil se svým otcem hospodaří na malé farmě v Šeborově u Velkého Meziříčí v kraji Vysočina. 

Pavlovi je 31 let a vystudoval Mendelovu univerzitu v Brně, obor zemědělské inženýrství. Se svým otcem 

hospodaří, co si pamatuje, ale oficiálně začal farmařit až v roce 2011. Působení v zemědělství a převzetí 

farmy po tátovi Pavlovi přišlo jako přirozená věc. Nepočítal s tím, že by v životě dělal něco jiného. 

V současné době obhospodařují 135 hektarů zemědělské půdy, z toho asi 70 hektarů tvoří trvalé travní 

porosty. V současné době mají 100 ha vlastních a zbytek pronajímají. 

Farma je smíšená – mají jak rostlinnou, tak živočišnou výrobu. Pavel s otcem chovají křížený masný skot 

(produkce telat, výkrm býků). Jejich matky a telata jsou po většinu roku rozptýleny na pastvinách v okolí 

farmy. Dohromady se starají asi o 100 kusů skotu. V rostlinné výrobě produkují vlastní krmiva (jetel luční, 

energetické odrůdy žita a čiroku) a zároveň na pozemcích pěstují sladovnický ječmen, krmnou pšenici a 

mák. Speciálními plodinami jsou trávy na semeno (víceletý žitovec), pcháč. 

Kromě Společnosti mladých agrárníků (SMA), jejímž jsem členem, a Asociace soukromého zemědělství 

(ASZ), jejímž členem je táta. Farma není členem žádné odbytové organizace. Členství ve SMA a ASZ 

znamená pro farmu snazší přístup k informacím o dotacích a možnost podílet se na vývoji SZP. Členství 

samozřejmě zahrnuje i společenskou perspektivu – Pavel se může setkávat s dalšími zemědělci a vyměňovat 

si zkušenosti. 

Spolupracují se sousedními zemědělskými podniky, ale v podstatě se jedná o neformální spolupráci. 

Potřebují stroj, který má Pavel, a tak jezdí a poskytují služby. Funguje to i obráceně. Takové vztahy 

přinášejí ekonomické úspory, kdy je možné "sdílet" stroje, které by si jinak sami vzhledem k nákladům 

nemohli dovolit (např. specifická potřeba techniky na sklizeň trávy/jílu). 

Letos si Paul s otcem otevřeli samoobslužný turistický bar, kde podávají občerstvení kolemjdoucím a 

kolemjdoucím. Farma se nachází přímo na cyklostezce. Rodina tedy věří, že samoobslužný bar bude sloužit 

nejen jako občerstvení pro cyklisty a turisty, ale také umožní veřejnosti seznámit se s činností farmy.  

V současné době se rodina zaměřuje na prodej produktů přímo ze dvora. V současné době prodávají 

především vlastní balené hovězí maso. Prozatím ho porážejí na spřátelené farmě, která má potřebné 

vybavení. Do budoucna plánují vlastní zařízení na porcování a bourání dobytka na porce.  

Za dobu Pavlova hospodaření investovali s podporou České platební agentury (SZIF) do rekonstrukce 

stodoly, nákupu lisu, nákupu traktoru, sběracího vozu nebo rozmetadla. Pavel využívá úrokovou podporu 

národního podpůrného fondu (PLGRF) na všechny úvěry – získal například podporu na provozní úvěr, úvěr 

na nákup půdy apod.   
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V čem se farma liší od ostatních? To je složitá otázka, na kterou Pavel nedokáže okamžitě najít odpověď. 

Možná se vůbec neliší. Snaží se však hospodařit s láskou k půdě a zvířatům, k přírodě. Ke všem 

návštěvníkům je přátelský. Snaží se udržovat na farmě pořádek, ale ne vždy je to možné.   

Jaké jsou Pavlovy plány v oblasti farmaření? Chce dělat svou práci co nejlépe, finalizovat a zpracovávat 

produkci a co nejvíce zefektivnit vlastní práci. Za dvacet let by chtěl mít ekonomicky stabilní farmu, 

nezávislou na dotacích, zpracovávající co nejvíce vlastní produkce. Tím, že se nachází v perspektivní 

turistické lokalitě, je zde jistě příležitost k diverzifikaci směrem k agroturistice. 

Fotky:  

 

 

 


